Filofei Leszczynski

Biografiaartistas

Born in 1650 in little Russia in the family of Prince Boguslav Rafalovich Leszczynski and Princess Anna von Denhof. Philotheus came from a poor noble Moscow family and received higher theological education in the famous at the time of the Kiev theological Academy. At the end of the course, he was ordained a priest to one of the rural churches, but soon widowed, took monastic vows with the name of Philotheus and joined the brotherhood of the Kiev-Pechersk Lavra.

Родился в 1650 году в Малороссии в семье князя Богуслава Рафаловича Лещинского и княгини Анны фон ден Хофф. Филофей происходил из дворянской небогатой московской семьи и получил высшее богословское образование в знаменитой в то время Киевской духовной академии.

По окончании курса он был рукоположен во священника к одной из сельских церквей, но, вскоре овдовев, принял монашество с именем Филофея и вступил в число братии Киево-Печерской лавры.

youth and adulthood

In 1700 he was sent to Siberia along with several scientists, monks.

После академии во исполнение указа царя Петра I от 18 июня 1700 года о назначении митрополита Тобольского, 4 января 1702 года был посвящен в Великом Новгороде в митрополиты Сибирского и всея Руси и направлен в Сибирь вместе с несколькими учеными монахами.

St. Sophia Cathedral of Tobolsk

Philotheus Leszczynski expanded St. Sophia Cathedral in Tobolsk. In the same year Leshchinsky founded the first Church choir of Cossacks exiled to Siberia.

Уже к 1704 году Филофей Лещинский расширил Софийский собор в Тобольске, а в соборе создал резной иконостас за запрошенную Петром I тысячу рублей. В том же году Лещинский основал первый церковный хор казаков, сосланных в Сибирь.

Result of activity

Philotheus increased the number of churches in Siberia from 160 to 448, and he personally participated in the construction of 37 of them. Leshchinsky restored (built) in stone destroyed by fire Holy Trinity monastery in Tyumen (the first stone monastery in Siberia), as at that time the construction of stone structures in Russia outside of St. Petersburg was strictly prohibited by the Royal decree under pain of confiscation and hard labor.

За 25-летний период пребывания Филофея Лещинского митрополитом Тобольским количество церквей в Сибири возросло со 160 до 448, в строительстве 37 из них он принимал личное участие. Лещинский восстановил (построил) в камне разрушенный огнем Свято-Троицкий монастырь в Тюмени (первый каменный монастырь в Сибири), на что попросил у Петра I специального разрешения, так как в то время строительство каменных сооружений в России за пределами Санкт-Петербурга было строго запрещено.



questions

When was he born? 1)1755

2)1650

In whot family was he born? 1)poor

2)noble

In what year died F.Leszczynski? 1)1727

2)1627